
DFMS BESTYRELSESMØDE 

Torsdag den 21.marts 2018, kl.10.00 – 16.00 

REFERAT: 

Sted: Odense Universitetshospital, patient hotellet,  

 

1.  Velkomst v/ Eva Hoseth. 

2. Valg af ordstyrer: Mette Fabricius  

3.   Valg af referent: Lotte Mathiesen  

4.   Godkendelse af referat fra sidste møde 

5.   Forberedelse af GF. 
a. Kontingent fastsættes af GF. Forslag: Ens kontingent til alle læger: 500 kr/år. 

v/Anne Sørensen. Forslaget bakkes op af bestyrelsen. 
Jordermoder foreningen har tidligere stået for opkrævningen af kontigent til DFMS. 

Denne aftale er nu opsagt – der arbejdes på at finde en kombineret løsning med 
nyt software sammen med tilmelding til vores kurser. 

 
b. Forslag til vedtægtsændring så forretningsudvalg/kasserer kan vælges uden 

tilknytning til region/v Mette Fabricius 
Lone Nørgaard spørger Finn Stener, om han vil hjælpe os med at beskrive forslaget 

inden GF d. 6. juni. 
 

c. Planlægning af valg af repræsentanter til bestyrelsen i regionerne: 
Der udnævnes en valgformand fra hver region, som melder tilbage til 
forretningsudvalget når DFMS sekretær har mailet ud om valg til bestyrelsen: 
VALGFORMÆND: 
Rgion Midt: Hanne Jensen 
Nord: Eva Hoseth 
Syd: Lene Sperling 
Hovedstaden: Anne Cathrine Gjerris 
 
Vi skal huske valg til styregruppen til føto-databasen, som Lene og Anne har lovet at 
tage sig af. 
 
d. Årsregnskab for 2017 og budget 2018 v/ Mette Fabricius 

6.  Nyt fra kassereren: Mette Fabricius 

7.  Ansøgninger om økonomisk tilskud v/Mette Fabricius: 

 

Føto-databasen er blevet tildelt ca. 40.000 kr. i et år af gangen. DFMS ønsker at støtte det 
vigtige arbejde med Føto-databasen. Der anmodes om at ansøgningen om støtte fremover 



vedlægges budget. 

NNFM: Samsung har trukket deres sponsorat totalt. DFMS vil derfor gerne give 50.000 kr i 
samlet beløb til NNFM. Det kan dog ikke forventes,  at det er et fremadrettet beløb. Lidt 
reklame med vores logo vil være fint ...  

 

8.  Kontingent opkrævning/betaling. v. Sekretær Anne Sørensen 

Der arbejdes på, at finde en fælles software, som kan bruges til tilmelding af kurser samt 
registrering og tilmelding til DFMS . Anne Sørensen og Mette Fabricius vil arbejde 
sammen om at finde en løsning, så vi har noget klar til GF 6 Juni 2018. 

 

9.  Uddeling af Ann Tabors rejselegat, gennemgang af ansøgninger og udvælgelse af 
legatmodtagere v/Eva Hoseth. 
Efter gennemgang af ansøgningerne tildeles legat til : Ditte Nymark Hansen fra Ålborg, 
og Tanja Hartvig fra Hvidovre. 
 

10. Henvendelse til RH ang. henstilling om føtalmedicinsk vagtordning. (Ønske fra invasiv 
gruppen) v/Karin Sundberg/Eva Hoseth. 
Forretningsudvalget i DFMS har forfattet et brev, som sendes til Klinikchef Heidi Sharif. 
Brevet sendes desuden til klinik og centerledelse. 
  

11.Ønske fra 1.trimester arbejdsgruppen om at få speciel status hvor guidelinen kan 
opdateres på det årlige 1.trimester møde. Karin Sundberg/Eva Hoseth.  
DFMS´s bestyrelse bliver enige om, at 1. trimester gruppen kan optimere deres 
guidelines fra deres årlige møde hvert år. Gruppen skal dermed give en opdatering på 
det årlige GF møde. 
 

12. Info. om henvendelse fra projekt Copenhagen Baby Heart v/Eva Hoseth. 
Copenhagen Hearts har nu kørt siden april 2016, og skulle planmæssigt afsluttes. 18.000 
nyfødte børn er screenet. Da der fortsat ikke er styrke nok i projektet til at afgøre om 
der er gavn af en postnatal hjertescreening ønsker projektgruppen at fortsætte 
projektet, og har forespurgt om støtte fra DFMS til deres henvendelse til Region H. 
DFMS har givet en tilbagemelding om, at projektet er spændende og vigtigt, og at DFMS 
gerne vil støtte op om projektet, men principielt ikke ser det som vores opgave at 
anbefale specifikke projekter frem for andre ved henvendelse til politiske instanser.  

 
13. Svar fra SST ang. henvendelse om ændring i retningslinjer for fosterdiagnostik v/Eva  

Hoseth. 
SST har meldt tilbage at de overvejer at ændre formuleringen.  

 
14. Henvendelse til sundhedsstyrelsen ang. registrering/ligsyn / dødsattest i forbindelse 
med intrauterin død før uge 22, og fødsel efter uge 22. F.eks. ved tvillinger hvor den  

 ene tidligt er død intrauterint/reduceret. (Ønske fra RH/Føto-Sandberg) v/Puk Sandager. 
Puk og Lone er tovholdere på at udarbejde et forslag til en lovændring til ministeriet. 
Jurist Peter Bak Mortensen kan evt bruges som rådgiver. 
 

15. (Orientering om: Forslag til ændring af sundhedsloven vedr. tolkebistand v/Eva Hoseth) 



Det nye lovforeslag betyder, at patienterne selv kommer til at betale for tolkebistand, 
hvilket er meget bekymrende. 

 
16. Mulighed for støtte til udtræk fra Føtodatabasen ved udarbejdelse af 
instrukser/guidelines v/Puk Sandager. 

Fælles snak, om vi kan få nogen til at hjælpe med at trække egne tal. Punktet tages op 
igen ved senere lejlighed. 

 
 
17. Nyt fra regionerne: 

 
Hovedstaden: 
Er godt bemandet på sonograf siden. 
Mette Fabricius rejser til Slagelse. 
Ny afd. Læge læres op. 
Afdelingen har modtaget en bevilling til bl.a. et professorat indenfor invasive 
behandlinger/føtalmedicin.  
Charlotte og Lone har sit ekspert forløb på samme tid. 
 

Herlev: 
Ny adelingslæge ansat i barsels vikariat . 
Pressede sonografer, som altid har nogen med i oplæring. 
 

Hillerød: 
Ny sonograf i oplæring. 
 

Hvidovre: 
Dorte Thisted skal til Næstved/Slagelse 
 

Holbæk: 
En Sonograf i oplæring 
Tre andre på fuldtid: Shams, Mette Fabricius og Dorte Thisted. Torben Larsen kommer hver 
tirsdag til invasive opgaver. 
 

Region syd: 
Skulle være bemandet med 5 læger, men nuværende 3 fuldtidsstillinger. Der er bevilliget 1 
stilling mere. 
Ramt på svangre/barsel området, hvor 10 stillinger er opsagt. 
 

Esbjerg: 
Er bemandet med 4 Obstetrikere og 5 sonografer. 
 



Region Midt: 
Herning: Har haft en sonograf i oplæring i 5. måneder som ikke lykkes. 
Skejby: Ansat to nye sonografer, og Vibike Gjørup udveksler med Lone Nørgaard. 
 

Region Nord: 
2 Obstetriske lægestillinger ledige 
De er 4 føtalmedicinere plus Peter Skovbo, som hjælper ind imellem. 
Thisted sygehus er blevet underlagt Ålborg. 
Sonograf gruppen har arbejdet med psykiske og fysiske arbejdsbelastninger, da de har fået 
en påtale fra arbejdstilsynet. Prøver at finde nye og anderledes arbejdsopgaver som 
supplement til ultralyden. 

 
 
 

 

18. Nyt fra arbejdsgrupperne: 

a. Føto-Sandbjerg planlægningsgruppe: Hanne Søndergård Jensen. 

Fint overskud på 20.000 kr. Vi fastholder konceptet på Christiansminde.  

  

b. Guideline styregruppe: Helle Zingenberg 

Der skal afholdes møde om foreslag til de nye guidelines. 

 

c. Uddannelsesudvalget: Puk Sandager/Lotte Mathiassen 

Der er nu afholdt 2 moduler, som har kørt med stor succes . Næste modul afholdes i 
Odense i April. Der er planlagt, at modulerne kører hvert år her i opstarten, for at 
tilgodese alle deltagere . 

Der er fint overskud, som skal understøtte de moduler, som ikke får så mange 
deltagere. 

Vi taler om, at det fremover skal være en fra bestyrelsen, som skal deltage i DSOG`s 
møder iforhold til subspecialerne. Pernille Nørgaard har tidligere deltaget . 

 

d. Undervisning og kursusaktiviteter: Lone Nørgaard: 

DFMS holder Tvillinge kursus d. 6. juni 2018 

 Okt. Bliver der et kursus med Kraniemisdannelser. 

 

e. Nomenklatur og diagnosegrupper samt DRG: Helle Zingenberg: 

Samarbejder med Richard Farlie. 

Det går langsomt med føto 2 

Sofia er stadig projektleder for RKKP 

 

f. Astraia: Helle Zingenberg 

Brug for en diagnosekode til efterfødselssamtalerne . 



 

g. Rekrutterings udvalget: Mette Fabricius 

Arbejder bredt indenfor sonograf og lægeside.  

Kontakter de læger, som har valgt et andet speciale for at høre hvad grunden var for 
deres fravalg.  

Arbejder med det sprog der bliver brugt omkring føtalmedicin/Obstetrik. 

 

19. Kalender: 

 

6. juni er der GF møde i forbindelse med Tvillinge kurset. 

29. august holdes der bestyrelsesmøde. 

8. oktober DFMS kursus  

8.-9. november er der internatmøde på Kragerup Gods. 

12. marts er der bestyrelsesmøde. 

16.-17. januar 2019 er der Føto-Sandbjerg. 

 

20. Evt. 
 


